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Zusammenfassung

        
Bei der plattenthermographischen Untersuchung von szintigraphisch speichernden und nicht speichernden Schilddrüsenknoten erhielten wir folgende Ergebnisse:


        
1. Szintigraphisch kalte Knoten lassen sich in ⅕ der Fälle eindeutig kalt im Thermogramm abgrenzen.


        
2. Szintigraphisch speichernde Knoten stellen sich in ⅔ bis ⅘ der Fälle thermographisch als Warmzonen dar.


        
3. Szintigraphisch nicht speichernde Knoten lassen sich in etwa 10% der Fälle als thermographisch umschriebene Warmzonen differenzieren.


        
Die unter 3. genannte Konstellation ist malignomverdächtig und rechtfertigt den Einsatz der Plattenthermographie neben der Szintigraphie und Zytologie.


      
        
Summary

        
Thyroid foci showing uptake on scintigraphy were examined by thermography and compared with foci showing no uptake. The following results were obtained:


        
1. One fifth of scintigraphically “cold” foci were also cold on the thermogram.


        
2. Two thirds to four fifths of foci showing scintigraphic uptake appeared as warm spots on the thermogram.


        
3. 10% of foci showing no uptake appeared as thermographic circumscribed hot spots.


        
The combination of findings in ‘3’ is suspicious of malignancy and this justifies the use of thermography in addition to scintigraphy and cytology.
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